
PROTOKÓŁ Nr XXXV/2017 
 

z obrad Nadzwyczajnej XXXV Sesji Rady Miejskiej Les zna  
VII kadencji, odbytej w dniu 15 maja 2017 roku w sa li sesyjnej  
Urzędu Miasta Leszna ul. Kazimierza Karasia nr 15 w Les znie,  
w godzinach od 15 08 do 15 21. 

 
Pan Przewodnicz ący Sławomir Szczot przewodniczy obradom 

Nadzwyczajnej XXXV Sesji Rady Miejskiej Leszna.  
 
Pan Przewodnicz ący Szczot – Szanowni Państwo! Otwieram 

obrady Nadzwyczajnej XXXV Sesji Rady Miejskiej Leszna.  
 

− Witam Radnych Rady Miejskiej Leszna, 
− Witam Pana Łukasza Borowiaka Prezydenta Miasta Leszna i jego 

współpracowników,  
− Witam zaproszonych gości przybyłych na obrady dzisiejszej Sesji  
− Witam przedstawicieli prasy lokalnej, radia i telewizji. 
 

 Pan Przewodnicz ący Szczot – Stwierdzam, Ŝe na 23 Radnych   
jest komplet, 23 uczestniczy, takŜe moŜemy podejmować wiąŜące decyzje. 
Pragnę poinformować Państwa, Ŝe w dniu 10 maja 2017 roku wpłynął na moje 
ręce wniosek Prezydenta Miasta Leszna o zwołanie na podstawie art. 20 ust. 3 
ustawy o samorządzie gminnym Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej Leszna  
– Jest na pi śmie i stanowi Zał ącznik Nr 1 do niniejszego protokółu  wraz  
z porządkiem obrad oraz projektami uchwał na DRUKACH Nr: 462, 463, 464  
i 461. Państwo otrzymaliście porządek obrad dzisiejszej Sesji – Jest na 
piśmie i stanowi Zał ącznik Nr 2 do niniejszego protokółu . Przed Sesją i na 
skrzynki emailowe otrzymaliście Państwo w/w projekty uchwał. 
 
Porządek obrad:  
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Zmiany uchwały budŜetowej Miasta Leszna na rok 2017 – DRUK  
Nr 462 

2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna  
na lata 2017-2028 – DRUK Nr 463 . 

3) Zmiany Uchwały Nr XXXIV/424/2017 Rady Miejskiej Leszna  
z dnia 30.03.2017 roku w sprawie dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego  
– DRUK Nr 464 . 

4) Zmiany uchwały Rady Miejskiej Leszna nr XXXI/388/2017  
z dnia 23 stycznia 2017 r. w sprawie określenia kwoty jednostkowej 
będącej podstawą ustalenia kwoty dotacji na działalność Centrum 
Integracji Społecznej w Lesznie – DRUK Nr 461 . 

3. Zakończenie. 



Pan Przewodnicz ący Szczot  – Przechodzimy, proszę Państwa 
do pracy nad projektami. 
 
Pkt 2. Podj ęcie uchwał w sprawach : 
 
1) Zmiany uchwały budŜetowej Miasta Leszna na rok 2017 – DRUK Nr 462  

– Jest na pi śmie i stanowi Zał ącznik Nr 3 do niniejszego protokółu . 
 

Pan Przewodnicz ący Szczot  – W związku z tym, Ŝe pół godziny 
temu, godzinę temu projekt uchwały został zaprezentowany. Czy Państwa 
zdaniem wymaga on dalszego prezentowania? Nie widzę, czyli rozumiem, Ŝe 
jest zgoda na to, Ŝeby nie prezentować tej uchwały. Poproszę w związku z tym  
o opinię- stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej Panią Przewodniczącą 
Bernardynę Kaźmierczak. 

Pani Radna Ka źmierczak  – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja BudŜetowo-Finansowa projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej Miasta Leszna na rok 2017 
zaopiniowała pozytywnie 6 głosami za przyjęciem projektu uchwały, przy  
1 głosie wstrzymującym i przy braku głosów przeciwnych. Dziękuję.  

Pan Przewodnicz ący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Otwieram 
listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. W związku  
z brakiem zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, Ŝe uchwała na DRUKU Nr 462  
dotycząca zmiany uchwały budŜetowej Miasta Leszna na rok 2017 została 
podjęta jednomyślnie, zgodnie z art.14 ust. 6 Regulaminu Rady Miejskiej 
Leszna. 

 
Uchwała Nr  XXXV/442/2017 

Jak w zał ączniku  Nr 4 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
2) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna  
na lata 2017-2028 – DRUK Nr 463  – Jest na pi śmie i stanowi Zał ącznik Nr 5 
do niniejszego protokółu . 

 
Pan Przewodnicz ący Szczot  – W związku z tym, Ŝe godzinę 

temu na wspólnej Komisji projekt został przedstawiony proponuje, aby projektu 
uchwały na DRUKU Nr 463 nie przedstawiać. Czy są jakieś inne propozycje? 
Nie widzę. Rozumiem, Ŝe jest zgoda na to. W związku z tym, proszę  
o opinię-stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej Panią Przewodniczącą, 
Bernardynę Kaźmierczak. 

Pani Radna Ka źmierczak  – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja BudŜetowo-Finansowa była 
jednomyślna w swej opinii i na podstawie §14 pkt-u 6 Regulaminu Rady 
Miejskiej Leszna rekomenduje projekt uchwały, jest opinia pozytywna.  

Pan Przewodnicz ący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Otwieram 
listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Zamykam listę.  



W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, Ŝe uchwała  
na DRUKU Nr 463  została podjęta jednomyślnie, w związku z §14 ust. 6 
Regulaminu Rady Miejskiej Leszna. 

 
Uchwała Nr  XXXV/443/2017 

Jak w zał ączniku  Nr 6 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 

 
3) Zmiany Uchwały Rady Miejskiej Leszna Nr XXXIV/424/2017 z dnia 
30.03.2017 roku w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych  
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego – DRUK Nr 464  – Jest na pi śmie  
i stanowi Zał ącznik Nr 7 do niniejszego protokółu . 
 

Pan Przewodnicz ący Szczot – W związku z tym, Ŝe godzinę 
temu uchwała była prezentowana, a mieszkańcy mieli moŜliwość wysłuchania 
tej, tego projektu, prezentacji tego projektu w telewizji, w związku z tym 
wnoszę, aby nie ponawiać prezentacji. Czy są jakieś odmienne opinie, 
odmienne zdania? Nie widzę. W związku z tym, nie będziemy prezentowali 
uchwały, ale poproszę o opinię-stanowisko Komisji Edukacji 
Przewodniczącego Krystiana Maćkowiaka. 

Pan Radny Ma ćkowiak  – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Edukacji przedmiotowy projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie, w obecności 8 członków Komisji przez aklamację. 
Dziękuje bardzo. 

 Pan Przewodnicz ący Szczot – Dziękuję uprzejmie. Otwieram 
listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Nie widzę. Zamykam listę.  
W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji stwierdzam, Ŝe uchwała  
na DRUKU Nr 464  została podjęta jednomyślnie, w związku z §14 ust. 6 
Regulaminu Rady Miejskiej Leszna. 

 
Uchwała Nr  XXXV/444/2017 

Jak w zał ączniku  Nr 8 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
4) Zmiany uchwały Rady Miejskiej Leszna nr XXXI/388/2017 z dnia 23 stycznia 
2017 r. w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą ustalenia 
kwoty dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Lesznie 
 – DRUK Nr 461  – Jest na pi śmie i stanowi Zał ącznik Nr 9 do niniejszego 
protokółu . 
 

Pan Przewodnicz ący Szczot  – Tak samo, przed chwilą na 
Komisji wspólnej projekt został przedstawiany. W związku z tym…  
a mieszkańcy mieli moŜliwość się z nim zapoznania, w związku z tym 
proponuję, aby nie omawiać po raz drugi tego projektu. Czy są jakieś odrębne 
zdania, inne propozycje? Nie widzę. W związku z W związku z tym, proszę  



o opinię-stanowisko Komisji Spraw Społecznych Panią Przewodniczącą 
Stefanię Ratajczak. Zaczniemy od Pani Stefanii Ratajczak, chociaŜ nie, jest 
Pani Bernardyna Kaźmierczak, Ŝe tak powiem włączona, to poprosimy Panią 
Kaźmierczak o przedstawienie opinii Komisji Finansowo-BudŜetowej, 
BudŜetowo-Finansowej. Bardzo proszę.  

Pani Radna Ka źmierczak  – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja BudŜetowo-Finansowa była 
jednomyślna w swej opinii i projekt uchwały, przedstawiony na DRUKU Nr 461  
zaopiniowała pozytywnie 7 głosami za przyjęciem projektu uchwały, przy braku 
głosów przeciwnych i przy braku głosów wstrzymujących. Dziękuję. 

Pan Przewodnicz ący Szczot – Dziękuję uprzejmie. I o opinię 
Komisji Spraw Społecznych proszę panią Przewodniczącą Stefanię Ratajczak. 

Pani Radna Ratajczak  – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Spraw Społecznych opiniowała projekt 
uchwały na DRUKU Nr 461 . Na 9 obecnych Radnych na Komisji, wszyscy byli 
za przyjęciem. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodnicz ący Szczot  – Dziękuję uprzejmie. Otwieram 
listę zgłoszeń do dyskusji. Proszę o zgłoszenia. Mamy jedno zgłoszenie. 
Zamykam listę, dziękuję. Bardzo proszę, Pan Radny Goryniak. 

Pan Radny Goryniak  – Panie Przewodniczący! Panie 
Prezydencie! Koledzy Radni i KoleŜanki! Proszę Państwa! Mam pytanie 
podstawowe: proszę powiedzieć nam, trzy podstawowe segmenty działalności 
Centrum Integracji Społecznej, trzy podstawowe, powiedzmy działania. Jaki 
budŜet to Centrum ma na ten rok. Dziękuję. 

Pan Przewodnicz ący Szczot  – Bardzo proszę Panią Dyrektor. 
Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR  – Szanowni 

Państwo! Jaki budŜet ma Centrum? Na to pytanie nie odpowiem. Ja tylko 
odpowiem na pytanie, jaka jest dotacja Miasta, dlatego, Ŝe Centrum jest 
prowadzone przez organizację pozarządową. Podmiotowa dotacja na ten rok 
w styczniu ustalona była 130 zł na osobę miesięcznie. Jest 30 uczestników,  
6 instruktorów i kierownik w tym. Czyli miesięcznie, jeŜeli jest pełne obłoŜenie, 
to ta dotacja wynosi 130 zł razy 36 osób, jest to około 4,5 tys. zł, teraz z głowy 
nie pamiętam. I to są pieniądze przekazywane przez Miasto dla organizacji. 
Pan pytał o cele, tak? Do centrum są kierowane osoby bezrobotne, które 
głównie korzystają z pomocy społecznej i są w jakiś sposób wykluczone na 
rynku pracy, czyli z powodu swojej niezaradności, no albo nie potrafią się 
odnaleźć na tym rynku i tam są przygotowywane do tego, aby pójść do takiej 
normalnej, nazwijmy to w cudzysłowiu pracy. Nie dalej jak w czwartek miałam 
spotkanie właśnie z uczestnikami i z instruktorami. Właściwie od kilku miesięcy 
to obłoŜenie w Centrum jest cały czas. Funkcjonuje tam 5 warsztatów. 
Najbardziej efektywnym warsztatem jest porządkowo-ogrodniczy warsztat, 
dlatego, Ŝe tam jest duŜo zgłoszeń od firm zewnętrznych, równieŜ od zakładów 
budŜetowych Miasta Leszna i uczestnicy tego Centrum, no chodzą, wykonują 
te prace porządkowo-ogrodnicze, ale równieŜ od osób prywatnych. Coraz 
lepiej funkcjonuje warsztat opiekuńczy, warsztat rękodzieła najwięcej zleceń 
ma w okresach takich świąt róŜnego rodzaju. Natomiast pozostałe warsztaty, 
tj. warsztat budowlany i warsztat budowlany nie funkcjonuje tak, jak byśmy 



chcieli z względu na to, Ŝe no osoby, które maja nawet jakieś pojęcie o takich 
sprawach, to wolą pójść niestety na czarno i zapracować te pieniądze niŜ 
otrzymywać świadczenie integracyjne z PUP-u. I warsztat administracyjny teŜ 
nie ma takich zleceń zewnętrznych, jak warsztat chociaŜby porządkowo-
ogrodniczy. Natomiast niestety to, co tutaj nas jakby, co jest taką bolączką, Ŝe 
przez 5 lat te warsztaty nie mogą zmienić swojej działalności, swojego profilu.  
I to nie jest juŜ zaleŜne od nas, tylko od Wojewody. 

Pan Przewodnicz ący Szczot  – Dziękuję. Przypomnę, Ŝe 
zamknęliśmy dyskusje, ale na zasadzie ad vocem, bardzo proszę, Pan Radny 
Damian Szymczak. Trzeba się zgłosić… 

Pan Radny Szymczak  – Jestem, jestem juŜ. Szanowna Pani 
Dyrektor! Tu pytanie jeszcze takie, czy raczej wyjaśnienie, czy ta suma, ta 
podwyŜka 250 zł to jest taka suma, o którą prosili pracownicy, tak? 
Przedstawiciele Centrum Integracji Społecznej, poza tym jak Pani podkreślała 
tez na Komisji, która była przed Sesją, ta podwyŜka nie obciąŜy dodatkowo 
budŜetu Miasta, poniewaŜ będzie to efekt przesunięcia w ramach miejskiego 
funduszu, w ramach Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. 

Pani Majchrzak-Popławska, dyrektor MOPR  – Tak, szanowni 
Państwo. To zwiększenie dotacji o 120 zł nie obciąŜa budŜetu Miasta. 
Pieniądze na ten cel wygospodarowaliśmy w ramach budŜetu Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Rodzinie.  

Pan Przewodnicz ący Szczot – Dziękuję uprzejmie. 
Zakończyliśmy  dyskusję. W związku tutaj z zakończeniem dyskusji, proponuję 
przejść do głosowania.  Proszę o przygotowanie się do głosowania nad 
projektem uchwały. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały zmiany 
uchwały Rady Miejskiej Leszna nr XXXI/388/2017 z dnia 23 stycznia 2017 r.  
w sprawie określenia kwoty jednostkowej będącej podstawą ustalenia kwoty 
dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Lesznie – DRUK  
Nr 461 – proszę o podniesienie reki do góry i naciśnięcie odpowiedniego 
przycisku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Jednomyślnie  
23 Radnych za. 

 
Uchwała Nr  XXXV/445/2017 

Jak w zał ączniku  Nr 10 
 

Pan Przewodnicz ący Szczot – Proszę Państwa! Wyczerpaliśmy 
porządek obrad XXXV nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej Leszna. Dziękuję 
Państwu za przybycie. Zamykam obrady.  
 
 
 
 
 
        Protokołował:                                          Przewodniczący obrad:  
      Szymon Hebisz                                  Przewodniczący Rady Miejskiej  

                                                                             Sławomir Szczot  



Wynik głosowania jawnego; przeprowadzonego podczas XXXV Sesji Rady 
Miejskiej Leszna w dniu 15 maja 2017 roku – Jest na pi śmie i stanowi 
Załącznik Nr 11 do niniejszego protokółu . 
 

 


